
BiH; Grade hidroelektranu, ne konsultuju CG

Republika Srpska samo što nije počela da gradi hidroelektranu Buk-Bijela. Nedavno su
potpisali ugovor o dodjeli koncesija za izgradnju i korišćenje, a u ovom trenutku rade na
obezbjeđivanju sredstava za gradnju.
U Elektroprivredi Republike Srpske, za TVCG je rečeno da buduća elektrana neće uticati na
životnu sredinu u našoj drzavi, konkretnije na rijeku Taru.
“Akumulacija tih hidrocentrala uopšte ne ulazi na teritoriju Crne Gore, već je sva na
teritoriji Republike Srpske”, kazao je Željko Ratković iz Direkcije za investicije
Elektroprivrede Republike Srpske.
On je naveo da eksperti i studija koja je izrađena govore da izgradnja hidroelektrane neće
uticati na biljni i životinjski svijet na teritoriji Crne Gore.
Sa druge strane, bivši načelnik Foče, Zdravko Krsmanović, tvrdi da projekat kako je
napravljen, štiti energetske lobije i ne brine o ekološkim posljedicama.
“Mislim da hidroelektranu Buk-Bijela ne treba graditi na način o kojem se sad priča, to se
uvijek rješava u četiri oka. Obično to rade energetski lobiji sa vlastodršcima i obično su
građani isključeni iz procesa odlučivanja. Uvijek se odlučuje na bazi kilovata i dolara, a
uopšte se ne odlučuje na bazi interesa ekologije rijeke i građana koji žive na tim rijekama”,
istakao je Krsmanović.
Iz našeg Ministarstva ekonomije je saopšteno za TVCG da Taru štiti deklaracija iz 2004.
godine, ali i da ih nije niko kontaktirao niti uputio upite ili predloge po pitanju tog projekta,
ali u konačnom da očekuju da budu konsultovani.
“Do ovog trenutka Ministarstvo ekonomije nije dobilo konkretne upite ili predloge po pitanju
ovog projekta, ali očekujemo da će Vlada Crne Gore biti konsultovana onda kada neka od
susjednih zemalja odluči da pokrene aktivnosti vezano za njegovu realizaciju”, saopšteno je
iz Ministarstva ekonomije.
U nevladinom sektoru su i u ovoj fazi sigurni da procjena uticaja na životnu sredinu nije
dobro urađena i da niko ne može da tvrdi da neće biti negativnih uticaja na Taru.
Izvršna direktorica NVO Green home, Nataša Kovačević, naglasila je da ti uticaji nijesu
obrađeni.
“Ne postoje grafički prikazi u samoj studiji procjene uticaja, odnosno eleaboratu, dokle će
zaista biti granica. Pominju se i neke mjere za koje smatramo da više i nijesu toliko
popularne, kao što je recimo unošenje tuđinskih vrsta koje mogu da genetski oštete i zagade
naše vodotoke”, kazala je Kovačević.
Zbog toga, u NVO Green home smatraju da procjena uticaja nije urađena na dobar način.
“Mi ne možemo da kažemo da neće biti negativnih uticaja, kao što to ne mogu da kažu
nadležni u BiH. Mora mnogo ozbiljnije da se pristupi ovom problemu, posebno kada je riječ
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o raspodjeli voda, posebno kada je riječ o zaštiti prirode. Ne smijemo da zaboravimo da je
riječ o području koje je zaštićeno sa međunarodnog i nacionalnog nivoa”, istakla je
Kovačević.
Izvor: rtcg


